
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/1256.

Benyújtás dátuma: 2022-09-23 11:33

Parlex azonosító: 1LZR4E1K0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Berki Sándor (Párbeszéd) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Azt értem, hogy hatósági áras, de mikor lesz újra 
kapható a 11.5 kilogrammos PB-gázpalack ?" 

 

Azt értem, hogy hatósági áras, de mikor lesz újra kapható a 11,5 kilogrammos PB-gázpalack?

Ma Magyarországon nem kapható a rezsicsökkentett árú, 11,5 kilogrammos PB-gázpalack, a 
forgalmazók egyszerűen kivezették ezt a kiszerelésű terméket a piacról. A kereskedők ezzel az 
egyszerű trükkel elérték, hogy ne kelljen hatósági áras PB-gázpalackot értékesíteniük. Csak a 11,5 
kilogrammosnál kisebb kiszerelésű kapható a hatóságinál jóval magasabb áron.

Először Hernádi Zsolthoz, a Mol elnök-vezérigazgatójához fordultam, és arra kértem, hogy a Mol 
hozza újra hatósági áron a 11,5 kilogrammos gázpalackokat, vagy az új, kisebb kiszerelésű 
gázpalackok ajánlott fogyasztói árát határozza meg a hatósági ár alatt. A vezérigazgató egy 
munkatársa azt válaszolta, hogy a Mol a PB-gáz tekintetében nem rendelkezik töltőkapacitással, ők 
a piacon csak forgalmazóként vannak jelen, és kénytelenek követni a piaci trendeket.

Ezután Németh Szilárdnak, a rezsicsökkentés fenntartásáért felelős kormánybiztosnak írtam, hiszen 
ő még egy tavaszi konferencián arról beszélt, hogy lépni fognak a trükköző forgalmazókkal 
szemben. A kormánybiztos úr akkor jogszabály-módosítást ígért annak érdekében, hogy a 
forgalmazók ne bújhassanak ki a hatósági áras PB-gázpalackok értékesítése alól. Sajnálom, hogy 
levelemre nem kaptam választ, de azt még inkább, hogy a jogszabály-módosítás a mai napig nem 
történt meg.

Nem hagytam annyiban, levelet írtam a Magyar Energetikai és Közmű-szabályozási Hivatalnak is. 
Ők arról tájékoztattak, hogy a PB-gázpalackok esetében jelenleg nincs jogszabályban meghatározott
ellátási kötelezettség, ezért a piaci szereplők szabadon dönthetnek arról, milyen töltettömeggel 



 
értékesítenek PB-gázpalackot, illetve arról, egyáltalán értékesítenek-e ilyet. A hivatal válaszában azt
is világossá tette, hogy csak akkor tudna eljárni a trükköző forgalmazókkal szemben, ha azt 
jogszabályváltozás lehetővé teszi. Vagyis akkor, ha megtörténne az a jogszabályváltozás, amelyet a 
rezsicsökkentés fenntartásáért felelős kormánybiztos már tavasszal megígért.

Mindeközben kétszer is írásbeli kérdést intéztem Palkovics miniszter úrhoz, akit arról kérdeztem, 
hogy mit tervez tenni a kormány annak érdekében, hogy újra kapható legyen a rezsicsökkentett árú 
PB-gázpalack. Erre a kérdésre mindkétszer azt a választ kaptam, hogy a 11,5 kilogrammos PB-
gázpalack rezsicsökkentett árú. Köszönöm szépen, de ezt a választ én már első alkalommal is 
megértettem. A baj csupán annyi, hogy én nem ezt kérdeztem. Attól, hogy valami hatósági áras, 
még nem biztos, hogy kapható.

Ismét miniszter úrhoz fordulok tehát. Mit kíván tenni a kormány annak érdekében, hogy újra 
kapható legyen a rezsicsökkentett árú PB-gázpalack? Remélem, ez alkalommal végre valódi választ
fogok kapni a kérdésemre!
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